
Wiele przysłówków tworzymy od innych części mowy, np. przymiotników, imiesłowów, 
rzeczowników lub liczebników, przez dodanie końcówki -ly, 

np.: bad - badly delighted - delightedly recent - recently first - firstly 

wrong - wrongly public - publicly day - daily week - weekly 

Uwaga: Niektóre wyrazy z końcówką -ly nie są przysłówkami, lecz przymiotnikami

np. friendly – przyjazny likely – prawdopodobny

homely –swojski lovely - śliczny. 

Istnieją przysłówki, które nie różnią się formą od przymiotników

np.: far – far fast – fast long - long. 

Mówimy więc: a fast train - szybki pociąg

Henry drives fast - Henryk jedzie szybko

Inna grupa przysłówków ma dwie formy: jedną — nie różniącą się od przymiotnika, oraz 
drugą — utworzoną przez dodanie końcówki -ly i mającą w niektórych przypadkach zupełnie 
inne znaczenie. Mamy więc:

slow - slowly - wolno loud - loudly - głośno quick - quickly - szybko 

a także: 

hard - ciężko, trudno hardly - zaledwie 

near - blisko nearly – prawie

high - wysoko highly – wysoce

pretty - całkiem, dosyć prettily - ładnie 

late - późno lately - ostatnio 

Mówimy: John came late to our meeting. Jan przyszedł późno na nasze zebranie. 

We haven't seen you lately. Nie widzieliśmy cię ostatnio. 

We all work hard. My wszyscy pracujemy ciężko. 

Only you hardly work at all. Tylko ty prawie wcale nie pracujesz. 

My house is quite near. Mój dom jest zupełnie blisko. 

I nearly died of pneumonia last year. O mało nie umarłem na zapalenie płuc w zeszłym roku
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